
Skolebestyrelse 

Østervangsskolen og Vor Frue Skole 

Mandag d.24/8 2020  
Kl. 18.00 – 21.00  
Lærerværelset Østervangsskolen 
Referent: Nini 
(Referat sendes til deltagerne og lægges på skolernes hjemmeside  
 
Deltagere/inviterede:  
Susana Pajares Tosca, Janni Hansen, Bo Hagensten Møller, Andreas Malmmose Johansen, 
Mette Trebbien Rønne Pedersen, Lisbeth Rosenørn, Hanne Bøggild, Iben Nybjerg, Christian 
Hjortgaard, Sofie Østergaard Bagge, Christian Trolle Andersen, Lone Feld, Frank Hyldal, Rojin 
Isikli, Mads Ingdal Justesen, Lasse Frendrup, Vibeke Pakkenberg, Sofie Frost Bondorf, N ini 
Vilhelmsen, Anders Ramsing, Kasper Broeng, Lisbeth Berggren,  
 
Afbud: Lisbeth Rosenørn, Sofie Frost Bondorf, Christian Hjortgaard, Frank Hyldal , Bo 
Hagensten Møller, Mads Ingdal Justesen, Janni Hansen, Sofie Østergaard Bagge 
 

 

 

 
 



 
Dagsorden 
    Kl. Punkt Referat Opfølgning 



1 18.00 Dagsorden og godkendelse af referat fra 
sidste møde 

Godkendt.  

2 18.05 Nyt fra formanden 

 Velkommen til og præsentation af 
nyvalgt bestyrelse (se bilag) 

 Udtræden af bestyrelse 

 Redegørelse for formandsbeslutning 
vedr. høringssvar til ressourcemodellen 
for specialundervisningen. (Se bilag) 

Velkommen til ny bestyrelse. 
Præsentation bordet rundt. 
 
Bo Hagensten Møller udtræder af bestyrelsen, 
da han ikke længere har børn på skolen. 
Kommer for at sige farvel ved næste møde. 
 
Høringssvaret med høringsfrist d. 17. august er 

afsendt som en formandsbeslutning. Svaret 
følger den linje bestyrelsen tidligere har lagt.  
 

 

3 18.30 Konstituering af ny bestyrelse: 
Valg af formand og næstformand 

Punktet blev flyttet til efter mødet, da det er de 
forældrevalgte der konstituerer sig.  
Formand: Susana 
Næstformand: Andreas 

 

4 18.40 Hvem skriver og sikrer udsendelse af 
forældre-info ? 

Hanne Bøggild og Sofie Østergaard Bagge  

5 18.45 Gennemgang af hængepartier fra tidligere 
SB-referater 
 

Prioriteringen af årets arbejde er under pkt 9&10  

6 18.50 Elevråd HE – Rojin: 

- Eleverne har et ønske om, at få lov til at 
gå i Fakta/Rema 1000. De vil i tråd med 
Corana reglerne på skolen udtænke en 
struktur og fordeling af klasserne for, 
hvornår de må gå i byen. Elevrådet 
sender en henvendelse til ledelsen, når 
de har afholdt møde. 

 

 

Sager 



    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

7 19.05 Nyt fra ledelsen: 

 Status for skolestart 

 Børnehaveklasser ØST & VFS 

 Elevtal – klassetal 

 Corona status:  
o Tilbage fra skole 
o Retningslinje vedr. 

undervisning – og Corona 
restriktioner 

o Lejrskoler, fællessamlinger, 
årsfester, valghold, 
faglokaler 

 Personalesituation 

 Byggesag 2020 
 

Skolestart 

 På ØST er startet 48 nye 0. kl. og på 
VFS 9 nye 0.kl. elever 

 Elevantallet på begge skoler:  
557 ØST – 26 VFS 

Crona 

 Nøduv væk nu uv i alle fag. Men stigende 
smittetal betyder fortsat høj hygiejne og 
afstand, så det betyder stor organisering 
til at holde almindelig skolen og skole, der 
taget hensyn til Corona. Der skal tænkes 
forfra og på nye måder. Det kræver hårdt 
og vedholdende arbejde. Vi skal fortsat 
passe på hinanden og huske de gode 
takter fra foråret.  

 Lejrskoler på 8.+ 6. og 5 årgang 
gennemføres. Dejligt, at det kan lade sig 
gøre. Tak  

 Fællessamlinger er indtil videre aflyst. 

 Beslutning om årsfesternes 
gennemførelse træffes på et senere 
tidspunkt 

 Mundbind udleveres af skolen i de 
tilfælde at eleverne er berettiget til 
buskort /transport. 

 Rengøringsniveauet besluttes udefra. Der 
er spande, vand og sæbe til at aftørre 
kontaktflader. Og der er aftaler om, 
hvordan faglokaler rengøres efter brug. 

 Der udtrykkes et ønske om, ikke at 
udskamme evt. smittede 
elever/medarbejdere. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 



 Klassen som største enhed ØST. VFS er 
1 gruppe. 

 

 SFO - Lisbeth:  
- Flere børn er udmeldt inden ferien, men 

de er så småt på vej tilbage. Opdeleingen 
er anderledes end i skoletiden, Vi har en 
opmærksomhed på, hvilke børn der er i 
gruppe sammen, hvis der opstår et 
udbrud. 
 
Input fra bestyrelsen: 

- ærgrelse over at forældre ikke at må 
komme i SFO. 

- Vi skal passe på børnene, så vi får dem 
godt gennem perioden med Corona. Det 
er ok at dispensere ved afleveringen, hvis 
et barn har behov for aflevering tættere 
på indgang til skolen. 

- Børnene gror, når de får mere ansvar. 
- På den anden siden af Corona, er det en 

pædagogisk drøftelse værd, hvordan 
børnene kommer i skole, og voksnes 
forventer til børnene. 

- Lige nu er fokus på at mindske 
smitterisikoen. 

- Opfordring fra AR om at kontakte skolen, 
hvis I er i tvivl om jeres børn skal i skole 
pga. evt. smitte 

  
Personale: 
Engelsk 

- Der er ansat ny engelsklærer Erika og er 
allerede i fuld sving 



Tysk 
- NM har opsagt sin stilling. 
- Ansat Pernille Layer som starter 1/9. 

N/T 
- Tsvetelina har opsat sin stilling 
- Der er samtaler d. 25/8. 

 
SFO/VFS  

- Camilla har opsagt sin stilling. 
- Der er samtaler d. 25/8 

  
Byggesag 

 Million – VFS overflyttet – flere elever 

 Fokus på kapacitet. Specielt musik & 
Håndværk og design.   

Fokusområde 

 Inkluderende – motiverende 
læringsmiljøer på lokalt og kommunalt 
niveau. 

 Dysleksi brush up for alle lærere på ØST 

 DSA – emne til skoleårets første 
pædagogiske aften 

 På medarbejder niveau har 
klassekonferencer – samtaler i teamet – 
læse/skrive – AKT ledelsens fokus i 
indeværende skoleår. 
 



8 19.35 Drøftelse af udkast til principper for kost.  
Se bilag 

 På baggrund af bestyrelsens 
behandling af punktet på mødet i 
marts, har Susana og Anders 
udarbejdet forslag til princip. Se bilag 

 Udkastet til principper blev drøftet – 
tilrettet og godkendt 

 Lægges på hjemmesiden 

 
 
 
 
 
 
Nini sender 
bilaget til 
Helle og 
Henrik 

9 19.50 Revision af principper.  
Punktet er en fortsat gennemgang af skolens 
principper:  

 Forslag til revision af listen over principper 
– herunder kassation af en række ældre 
principper. (Se bilag) 

 Der er gennem mange år besluttet principper 
af skiftende bestyrelser hvis relevans og 
status er uklar.  

 En arbejdsgruppe har gennemgået 
principperne og udarbejdet et oversigtsbilag. 

 Oversigtsbilaget blev drøftet – og 
arbejdsgruppens foreslåede ændringer blev 
fulgt.  

 Oversigtsbilaget bliver ændret så det 
indeholder en liste over de principper som er 
gældende og de som er under revision.  

 Øvrige principper er derfor ophævet. 

 At alle emner kan tages op igen – hvis man 
skønner det relevant eller vigtigt. 

 Bestyrelsen arbejder videre med at revidere 
følgende principper:  
- Digitalisering 
- Ekskursioner og lejrskoler 
- Vikardækning 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Nini 
orienterer 
Helle og 
Henrik om 
principper på 
Aula 
 
 
 

10 20.20 Drøftelse af bestyrelsens arbejde i dette 
skoleår.  

 Revision og prioritering af listen nedenfor 

Oversigten ”Punkter og Tema” for bestyrelsens 
arbejde i skoleåret blev drøftet med flg. input: 

- Indhold på mødet til marts ønskes 

 
 
 



 Aflyst temadag om skolens fremtid.  

 Fortsat arbejde med principper.  

fremrykket. 
- Opsamling fra Corona perioden gerne på 

mødet til januar. 
- Dato for heldagsseminar aftales på 

september mødet. 
- Vibeke tilbød at Seminariet kan afholdes 

på HTX. 
- Tema: Hvor er vi nu, hvor vil vi hen de 

kommende 5 år? 
- Faglighed der løfter alle elever. 

- Det foreslås at udpege ambassadører for 
konkrete områder. 

- Trafik omkring skolen - ØST. Er det noget 
eleverne kan dokumentere og sende til 
skolens facebookside? 

- Sikker skolevej fra VF er vedtaget 
 

 
 
 
AR og 
Susanne 
reviderer 
bestyrelsens 
årsplan ud fra 
de konkrete 
input. 

 

Orientering: 
    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

11 20.50 Meddelelser fra andre   

12 20.55 Eventuelt 

 Evaluering - Var der punkter vi kunne 
have undværet. 

  

 

 
 
 
Kommende møder: 



Dato Punkt/Tema Ansv 

August  Skoleårets start  

 Konstituering af ny bestyrelse   

 Principper for kostpolitik. 

 

September  Redegørelse for skoleårets planlægning 

 Planlægge heldagsseminar for Skolebestyrelsen 

  

 

Oktober  Høringssvar vedr. budget for Roskilde kommune 2020 

  

 

November  Fraværsregistrering 
o  

 

Januar    

Februar Tilsyn / tema Status i forhold til trivsel – fagligt og socialt 
o Resultater 
o Antimobbestrategi/trivsels-undersøgelse – og skolens arbejde med 

trivsel 
o Hvordan kan forældre være med til at skabe de gode 

klassefællesskaber? 
o Hvordan udfordres de fagligt stærke elever  
o Dysleksi 

 

Marts Tilsyn / tema vedr ”Kroppen i skolen”  

 Idræts og Kropskultur 

o Brug af hallen i frikvarterer 

 Håndværk og design 
Mødekalender for kommende skoleår  

 

April Heldagsarrangement ?  

Maj Godkendelse af skolens budget for 2020   

Juni Årshjul for kommende skoleår  

   

 
 


